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Školství
Českým studentům se otevírá jedinečná šance na studium v zámoří. Zástupci dvanácti vysokých škol z USA, kteří
přijeli na historicky první veletrh amerických univerzit, se včera s českými profesory dohodli na výměnných studijních
programech. Vysokoškolákům až dosud překáželo v cestě za oceán zejména tamní školné, které dosahuje až půl milionu
korun.
„Využili bychom reciproční programy, takže američtí i čeští studenti by platili na svých domácích univerzitách, pokud
tedy ti čeští platí. Naše škola by pak mohla přispět studentům na cestu, takže čistě na nich by byly náklady na bydlení
a stravu v USA,“ upřesňuje Štěpán Müller z Vysoké školy ekonomické (VŠE).
Veletrh amerických univerzit navštívily téměř čtyři stovky českých studentů. Spolupráci s dvanáctkou amerických škol
pak dohadovali reprezentanti pětadvaceti tuzemských vysokých škol. Vysoká škola ekonomická chce kromě výměny
studentů uskutečnit i výměny profesorů, své plány mají ale i další školy.
„Američanům jsme nabídli naši infrastrukturu, tedy nová pracoviště pro práci na společných nebo pouze čistě jejich
projektech. Řada jejich i našich programů se totiž protíná,“ popisuje nabídku Kateřina Šebková, která na veletrh přijela
vyjednávat za Přírodovědeckou fakultu Masarykovy univerzity v Brně.
„Představili jsme jim naše programy vyučované v angličtině, to by je mohlo zajímat pro studentské výměny,“ mluví Tomáš
Pitner z Fakulty informatiky Masarykovy univerzity o oblastech, které mají zlákat Američany ke spolupráci.
Pitner by podle amerického vzoru rád upravil stávající obory na škole tak, aby se častěji dostávaly do hledáčku
zahraničních studentů. „Na Newyorské státní univerzitě v Buffalu mají bakalářský obor, který kombinuje ekonomii a
informatiku. My nabízíme takový program na úrovni magisterského studia, tak bychom se chtěli podívat, jak to mají
koncipované, a podle toho doladit našeho magistra,“ říká Pitner.
Češi ale sondovali i příležitosti, které americké státní univerzity mohou přinést na oplátku jim. „Většina ze škol má přímo
ve svém areálu i technologický inkubátor. Bylo by skvělé, kdyby tam někdo z našeho managementu nebo začínajících
firem mohl jet a podívat se, jak fungují,“ popisuje Pitner.
Na konkrétní podobu spolupráce ale Češi budou muset počkat. Zatímco z domácích univerzit na veletrh dorazili hlavně
profesoři z konkrétních fakult, za americkou stranu vyjednávali zástupci vedení univerzit. Ti získané informace doma
nejdřív předají a teprve pak americké univerzity rozhodnou o přesnější podobě své nabídky.

***

Veletrh amerických univerzit v Praze 25 českých vysokých škol jednalo na veletrhu s dvanácti americkými univerzitami.
380 mladých Čechů navštívilo první ročník veletrhu.


